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Press Release      18/05/2021 

 

EEX marks first anniversary as global market 

leader in Japan Power trading 

 

The European Energy Exchange (EEX) has set a new milestone in its Power Derivatives 

business by becoming the No.1 platform in Japan Power Futures trading in less than 12 

months. In the first quarter of 2021, EEX achieved a 96% market share of volume with 2.32 

TWh traded in the first three months of the year.  

 

“As the biggest exchange in power trading worldwide, EEX has a proven track record in 

building new markets together with its customers. I’m very proud of what we have achieved in 

Japan over the past 12 months and in particular, our market leading position. I am confident 

that we will continue to see further growth throughout 2021 and beyond”, comments Peter 

Reitz, EEX CEO. 

 

Since launching in May 2020, EEX’s Japan Power product suite has quickly established itself 

as the benchmark contract in Japanese Power trading, attracting a customer base both 

domestically in Japan and internationally around the world. Liquidity has also continued to 

build significantly month on month with January ’21 traded volumes exceeding 1 TWh in a 

single month.  
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Speaking on the 1st anniversary of the EEX Japan Power launch, Steffen Koehler, EEX COO 

said; “The progress we have made over the past year is as a result of the collective efforts 

from all parts of the Japan Power value chain, who have worked together to build something 

new and special. Over the past 12 months I have experienced true partnership and 

collaboration from our customers in Japan and around the world”.  

 

Koehler continues; “What we have achieved together is incredible and we share today’s 

success with our customers and partners. On behalf of the EEX management board and the 

Japan Power team, I would like to offer my sincere thanks to everyone who has played their 

part in building this new and incredibly exciting market”.  

 

To date, more than 20 companies from Japan and around the world are now actively trading 

the EEX Japan Power Futures contracts on a continual basis which has resulted in more than 

3 TWh of volume being traded since launch.  

 

The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange which develops, 

operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity 

products around the globe. As part of EEX Group, a group of companies serving international 

commodity markets, it offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as 

well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as 

auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. More information: 

www.eex.com 

Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 | T + 33 1 73 03 76 52 

presse@eex.com 
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プレスリリース      2021年 5月 18日 

 

EEX、1周年にして日本電力先物取引のグローバル・

マーケットリーダーとしての地位を確立 

欧州エネルギー取引所（EEX）は、電力デリバティブ事業において、サービス開始から 12

か月足らずで日本の電力先物取引でナンバーワンのプラットフォームになるという新たなマ

イルストーンを達成しました。 2021年第 1四半期（1月～3月）における EEXでの取引高

は 2.32TWhで、日本の電力先物市場において 96%のシェアを占めます。 

 

EEX の最高経営責任者（CEO）であるピーター・ライツ氏は次のように述べています。 

「世界最大の電力取引所として、EEXにはお客様とともに新たな市場を構築してきた確か

な実績があります。この 12か月間に日本で達成したこと、特に市場をリードする地位を確

立したことを非常に誇りに思っています。」 

 

2020年 5月のサービス開始以来、EEXが提供する電力先物は、日本の電力取引のベンチマ

ークとしての地位を急速に確立し、国内外に顧客基盤を築きました。流動性も月を追うごと

に大幅に増加を続けており、2021年 1月の取引高は単月で 1テラワット時を超えました。 

 

EEX の最高執行責任者（COO）であるステファン・クーラー氏は、1周年を迎えることに

ついて、次のように述べています。  
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「この 1年間で私たちが成し遂げたことは、この新しく、また特別な取り組みに協力してく

ださった日本の電力バリューチェーンに関わるすべての皆様の努力の賜物です。この 12か

月間は、国内外のお客様との真のパートナーシップと共同作業を経験した時間でした。私た

ちの素晴らしい成果は、ひとえにお客様やパートナーの皆様のお力添えによるものです。 

EEX取締役会と日本電力チームを代表して、この新しくとてもエキサイティングな市場の

構築に貢献してくださったすべての皆様に心から感謝申し上げます。」 

 

現在、EEXが提供する日本の電力先物は、国内外 20近い参加者の間で継続的かつ積極的に

取引されており、サービス開始から 3テラワット時を超える電力量が取引されています。 

 

European Energy Exchange（EEX）は、電力および関連商品の安全で流動性かつ透明性のある市

場開発、運営、アクセス提供を行うヨーロッパの大手電力取引所です。国際的な商品市場に携わる

EEXグループに属する EEXは、電力、天然ガス、排出枠、海上運賃、農産物を商品とする契約売出

しを行っています。EEXは、さらにフランス政府に代わり省エネ証書、容量証書、発電源証明の登

録サービスと発電源証明のオークションを提供しています。  

 

お問い合わせ先： 

EEX Public Relations  

電話番号 +49 341 2156-216（ドイツ・ライプツィヒ I +33 1 73 03 76 52（フランス・パリ） 

presse@eex.com | www.eex.com 

mailto:presse@eex.com
http://www.eex.com/
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Pressemitteilung     18.05.2021 

 

 

EEX feiert erstes Jubiläum im japanischen Strom-

handel und etabliert sich als weltweiter Marktführer 

Die European Energy Exchange (EEX) hat einen neuen Meilenstein in ihrem Geschäft mit 

Stromderivaten erreicht und sich in weniger als einem Jahr zur führenden Plattform im Handel 

mit japanischen Stromfutures entwickelt. Im ersten Quartal 2021 erreichte die EEX mit einem 

Handelsvolumen von 2,32 TWh einen Marktanteil von 96 Prozent. 

 

„Als weltweit größte Börsenplattform im Stromhandel verfügt die EEX über umfangreiche 

Erfahrungen beim Aufbau neuer Märkte gemeinsam mit ihren Kunden. Ich bin sehr stolz auf 

das, was wir in Japan in den letzten zwölf Monaten erreicht haben; insbesondere auf unsere 

marktführende Position. Ich bin mir sicher, dass wir auch 2021 und in den folgenden Jahren 

weiteres Wachstum in diesem Markt sehen werden“, kommentiert Peter Reitz, Chief Executive 

Officer der EEX.  

 

Seit dem Markteintritt im Mai 2020 hat die EEX ihr Produkt in Japan als Benchmark für den 

japanischen Stromhandel etabliert. Die Voraussetzung hierfür bildete eine erfolgreiche 

Anbindung und ein Anstieg von Teilnehmern – sowohl einheimische als auch internationale 

Kunden – die die neuen Produkte handeln sowie die steigende Liquidität in diesem jungen 

Markt. Im Januar 2021 überschritt das monatliche Handelsvolumen erstmals die Schwelle von 

1 TWh. 
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Zum ersten Jahrestag seit Einführung der japanischen Stromprodukte kommentiert Steffen 

Köhler, Chief Operating Officer der EEX: „Die Fortschritte des vergangenen Jahres sind das 

Ergebnis einer erfolgreichen Teamarbeit aller Beteiligten, welche gemeinsam etwas Neues 

und Besonderes geschaffen haben. In den letzten zwölf Monaten habe ich eine 

vertrauensvolle Partnerschaft und Zusammenarbeit mit unseren Kunden in Japan und auf der 

ganzen Welt erleben dürfen.“ 

 

Köhler fügt hinzu: „Wir sind sehr stolz auf das Erreichte und teilen den heutigen Erfolg mit 

unseren Kunden und Partnern. Im Namen des gesamten Vorstands der EEX und unseres 

Japan Power Teams, bedanken wir uns bei allen Mitwirkenden, die zum Aufbau dieses neuen 

und spannenden Marktes beigetragen haben.“ 

 

Aktuell handeln mehr als 20 japanische und internationale Unternehmen die Produkte am 

japanischen Stromterminmarkt der EEX, seit der Einführung verzeichnete die Börse ein 

Handelsvolumen von mehr als 3 TWh.  

 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, 

liquide und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und 

vernetzt. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten 

Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und 

Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX 

Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im 

Auftrag des französischen Staates durch. https://www.eex.com/de/ 

Kontakt: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 | T + 33 1 73 03 76 52 

presse@eex.com 
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